
Protokół nr 29/ 2016 

posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 14 grudnia  2016 r. w godz. 15:30 –17:00  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko  – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo 

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

7. Anna Ruszewska 

8. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                   

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                                

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta                                                                                                 

3. Ewa B. Sidorek – Zastępca Prezydenta                                                                                                                                                     

4. Wiesław Stelmach –Skarbnik Miasta                                                                       

5. Monika Podziewska– naczelnik Wydz.BF                                                                                              

6. Anna Cyran – naczelnik Wydz. PO                                                                                           

7. Honorata Rudnik – naczelnik Wydz. S  

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych i nadmienił,                       

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 28/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 24 listopada 2016 r. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2017 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata                           

2017-2035.  

4. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 28/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 24 listopada 2016 r. 

 

 Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu nr 28/2016 

posiedzenia Komisji. Do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący uznał, że 

protokół przez Komisję, został przyjęty.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 



Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2017 rok.  

Projekt budżetu  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Prezydent Cz. Renkiewicz omówił projekt budżetu  na  2017 rok, który został opracowany 

z założeniem zapewnienia jednostkom miasta środków finansowych niezbędnych do realizacji ich 

zadań statutowych. Dotyczy to zapewnienia środków na wydatki bieżące. Realizując to założenie 

spełniono wymagania ustawy o finansach publicznych określające, że wydatki bieżące nie mogą 

być wyższe, niż dochody bieżące budżetu. Projekt budżetu przewiduje nadwyżkę dochodów 

bieżących nad wydatkami  bieżącymi. W projekcie budżetu zaplanowano środki na zakończenie 

inwestycji rozpoczętych w roku bieżącym oraz przewidzianych do rozpoczęcia w 2017 roku. 

Proponowane do realizacji zadania inwestycyjne zakładają możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych wspomagających ich realizację i przeznaczone będą na realizację zadania 

pn.budowa hali widowiskowo –sportowej,  budowa kompleksu boisk przy Zespole Szkół 

Technicznych oraz przebudowa i rozbudowa  budynku Muzeum im. Marii Konopnickiej                       

w Suwałkach.  W budżecie przewidywane są inwestycje np. budowa dróg lokalnych, które 

wynikają z harmonogramu prac inwestycvyjnych, odnowienie elewacji  budynku ratusza i I LO 

na ul. Mickiewicza. Podał dane liczbowe planowanego do zaciągnięcia kredytu, a zadłużenie 

miasta  wynosić będzie 39,60 % dochodów ogółem. Projekt budżetu na 2017 rok spełnia wymogi 

wynikające z ustawy o finansach publicznych. W rezerwie zapewnione są środki  na odprawy 

emerytalne. W budżecie zaplanowane  są  podwyżki jednostkom kultury tj. dla Muzeu i Biblioteki. 

Pan Prezydent wspomniał również o inwestycjach, które dotyczą termomodernizacji szkół. 

Zreferował zaplanowane wydatki, podał kwoty zaplanowane  w budżecie na oświatę i na pomoc 

rodzinie i pomoc społeczną.  Przedstawił dochody (z PITu) własne, które wzrastają  gdyż 

wzrasta liczba osób pracujących. Przedstawił  wprowadzane do budżetu nowe elementy takie 

jak: pozostaje dotacja na zmiany systemu ogrzewania budynków mieszkanlnych, pozostaje 

dotacja na rewitaliację i remonty obiektów zabytkowych oraz doptacje  dla rodzinnych 

ogródków działkowych, które występowały z wnioskami o dofinansowanie.  Przedstawił nowy 

projekt uchwały, o zwolnieniu włascieli nieruchomości położonych w centrum miasta z podatku 

od nieruchomości, którzy wykonają remont elewacji, uchwała ta będzie procedowana na  

kolejnej sesji 28 grudnia br. Prezydent wspomniał, iż w budżecie  na przyszły rok przewidziane 

są powdyżki wynagrodzeń w samorządowej sferze budżetowej. 

Przedstawił wnioski, które zostały złożone na etapie  konstruowania budżetu np. wnioski 

odnośnie budowy  ścieżek  rowerowych, wymiany chodników, remontów jezdni. Wspomniał, iż do 

końca roku opracowywany jest przez Zarząd Dróg i Zieleni  program budowy ścieżek 

rowerowych w miescie Suwałki, który zostanie przedstawiony i skonsultowany na Komisji 

Strategii i Rozwoju oraz na Komisji Finansowo – Budżetowej, w którym będzie można pokazać 

każdy fragment sciezki i co należy do niego zrobić przed jej wykonaniem (czy pozyskać grunt, czy 

wykonać najpierw remont  drogi).   

Przewodniczący J.W. Murawko zapytał o poprawkę  do projektu uchwały w sprawie 

budżetu miasta na 2017 rok złożoną przez  radną Annę Ruszewską.    

Radna Anna Ruszewska wsponiała o złożonym przez siebie wniosku do budżetu, który 

wycofała po zapewnieniach p. prezydenta Cz. Renkiewicz, iż ścieżki rowerowe będą 

konsultowane z radnymi na stałych komisjach. 

Poprawka stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   



Pan Prezydent przedstawił Uchwałę Nr RIO.V-00310-7/16 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 25 listopada 2016 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Miasta Suwałki na 2017 rok 

oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu.                                                    

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

Przewodniczący komisji J.W. Murawko odczytał opinie wszystkich komisji 

merytorycznych, w sprawie budżetu Miasta Suwałk na 2017 rok tj: 

1/ Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z  5 grudnia 2016 r.  – opinia  pozytywna 

(głosowanie  „za”-3 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

2/ Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  z 5 grudnia 2016 r. – opinia pozytywna (głosowanie     

„za”-3 radnych, „wstrzymało się” – 1 radny).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

3/ Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego z 6 grudnia 2016r.  – opinia pozytywna 

(głosowanie  „za”-4 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

4/ Komisji Oświaty i Wychowania z 7 grudnia 2016 r. – opinia pozytywna (głosowanie  „za”- 4    

radnych, „wstrzymało się” – 4 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Skarbnik W. Stelmach przedstawił autoporawki, które dotyczą:budowy ul. Staniszewskiego,  

zmiany w rozchodach i przychodach jest to spłata pożyczki ZDiZ w Suwałkach, przesynięcie                 

w dziale  gospodarka komunalna na  zabezpieczenie srodków na schronisko dla  zwierząt.                    

Ł. Kurzyna zreferował nową umowę w sprawie opłaty zryczałtowanej za pobyt psów                      

w schronisku  z włascicielem schroniska, który jest monopolistą na terenie miasta. Najbliższe 

schroniska są w Gołdapi i Ełku. Prezydent wyjaśnił, że miasto jest wascicielem tych psów i za 

utrzymanie i pobyt w schronisku musi zapłacić. Dlatego też ta podwyżka jest tak znacząca                     

w budżecie na przyszły rok.  

Autoporawki do projektu budżetu stanowią załącznik 9 do protokołu. 

Radny K. Korneluk  zapytał czy te 160 psów jest na pewno odłowione z terenu Suwałk?                  

Ł. Kurzyna odpowiedział, iż wydział Urzędy Miejskiego jest na etapie weryfikacji danych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt budżetu Miasta Suwałk na 

2017 rok.  

Opinia Komisji Finansowo – Budżetowej stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 



 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata                           

2017-2035.  

Projekt wieloletniej prognozy  stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Skarbnik Wiesław Stelmach przedstawił i omówił autopoprawki do  projektu uchwały                 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 2017 – 2035. Przedstawił 

opinię Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 

Autoporawki do projektu budżetu stanowią załącznik 12 do protokołu. 

 

Uchwała Nr RIO.V-00311-7/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej    

w Białymstoku z dnia 25 listopada 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2017-2035. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 13 do protokołu.   

Przewodniczący komisji J.W. Murawko odczytał opinie wszystkich komisji 

merytorycznych, w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 

2017-2035 tj: 

1/ Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z  5 grudnia 2016 r.  – opinia  pozytywna 

(głosowanie  „za”- 3 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

2/ Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  z 5 grudnia 2016 r. – opinia pozytywna (głosowanie     

„za”- 3 radnych, „wstrzymało się” – 1 radny).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

3/ Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego z 6 grudnia 2016r.  – opinia pozytywna 

(głosowanie  „za”- 4 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

4/ Komisji Oświaty i Wychowania z 7 grudnia 2016 r. – opinia pozytywna (głosowanie  „za”- 4 

radnych, „wstrzymało się” – 4 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  wieloletniej prognozy 

finansowej Miasta Suwałki na lata 2017-2035.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

 



 Ad pkt.  4                                                                                                                                  

Wolne wnioski.  

  Radny Zdzisław Koncewicz zaproponował aby koleja Komisja Finansowo – Budżetowa 

odbyła się po Sesji Rady Miejskiej w dniu 21.12.2016 r. Członkowie komisji wyrazili zgodę na 

wyżej wymieniony teremin.  

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko 
    

 

        

         Protokół sporządziła:       

 

            Elżbieta Polańska 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


